
با۵۷سالسناحساسپيرينميکنم
ملي پوش دووميداني جانبازان و معلولين 
با 57 سال، مس��ن ترين ورزشکار کاروان 
ايران در بازي هاي پارالمپيک ريو است. او 
که سال 59 در جبهه هاي جنگ تحميلي 
به درجه رفيع جانبازي نائل آمد، از سال 62 
به صورت رسمي وارد فعاليت هاي ورزشي 
جانبازان و معلولين ش��د و حالا با 57 سال سن عنوان مسن ترين 
ورزشکار پارالمپيکي کاروان ايران را در اختيار دارد. اسداله عظيمي 
مي گويد: »مي خواهم با حضورم در پارالمپيک توانمندي ام را اثبات 
کنم و اميدي باشم براي تمام افرادي که شرايطي مشابه من دارند. به 
هيچ عنوان سن و سال برايم مطرح نيست و احساس پيري نمي کنم. 
حسم مانند ورزشکاران تازه کار است و به همان اندازه شور و شوق 

دارم. اميدوارم بتوانم با کسب نتيجه اي مطلوب، تأثيرگذار باشم.«

فريادبياعتناييوزارتبهفسادفوتبال!
»نمي دانم پرونده فساد در فوتبال قطور است يا غيرقطور، ما که نبايد 
پيگير اين مسئله باشيم، برويد از آنهايي بپرسيد که اين مسئله را مطرح 
کرده اند، آنها بايد دنبال نتيجه اش باش��ند.« اينها بخش هاي کوتاه از 
صحبت هاي ديروز نصرالله سجادي، معاون توسعه حرفه اي و قهرماني 
وزارت ورزش بود. حرف ها و اظهارنظرهاي تلخي که ميان انبوه نظرهاي 
جناب معاون در خصوص المپيک و ش��رايط کاروان ورزشي ايران در 
ريو زياد ديده نشد و شايد هم بنا بر همين شرايط  خيلي زود فراموش 
ش��ود، اما اين بي خيالي، اين کنار کش��يدن و اين بي اطلاعي درست 
همان چيزي اس��ت که از مدت ها قبل نگران آن بوديم. امروز که نگاه 
همه  متوجه فيش هاي نجومي و دريافت هاي ميلياردي است، بهترين 
فرصت براي رس��يدگي به اين پرونده قطور و پيگيري امور آن است و 
سؤال اينجاست که پرونده فساد در فوتبال را چه کسي جز  مسئولان 

وزارت ورزش بايد پيگير باشند؟
جاي تأسف است که شخصي چون سجادي به اين وضوح به بي اهميت 
بودن اين مسئله مهم براي وزارت ورزش اشاره مي کند؛ وزارتخانه اي که 
فراموش نکرده ايم چه چالش هاي اساسي و زيربنايي با فدراسيون فوتبال 
داشت و امروز اينگونه نسبت به آينده و شرايط حاکم بر آن و آنچه در گذشته 
در اين فدراسيون اتفاق افتاده، بي خيال است. نصرالله سجادي مي گويد ما 
نبايد پيگير اين مسئله باشيم و اين در شرايطي است که فدراسيون فوتبال 
به عنوان يکي از زيرمجموعه هاي وزارت ورزش )هرچند که خودمختار 

عمل مي کند( به هر حال مورد اتهام قرار گرفته است.
پرونده اي تشکيل شده و وزارت ورزش حداقل براي اثبات نبود فساد در 
فوتبال هم که شده بايد به اين مسئله ورود کند، چه رسد به اينکه آقايان 
وزارت نشين خود خوب مي دانند که بخشي از اين پرونده قطور و دور 

مانده از چشم جناب سجادي حقيقت دارد و بايد با آن مبارزه کرد.
حرف هاي ديروز معاون وزير ورزش آب سردي است بر آتش مبارزه با 
فس��اد در فوتبال چنانکه پيش از اين گفتيم براي اين مبارزه از داخل 
فدراسيون هيچ پيامي ارسال نمي شود، هيچ عزمي براي جلوگيري ديده 
نمي شود و حالا با اين بي خيالي و اين بي  تفاوتي واضح وزارت ورزش به 
طور حتم بايد منتظر مختومه شدن پرونده اي باشيم که مدت هاست 
در راهروهاي مجلس شوراي اس��لامي و بين کميسيون هاي مختلف 
آن دست به دست مي ش��ود. حرف هاي ديروز سجادي، البته به مذاق 
خيلي ها هم خوش آمد؛ همان هايي ک��ه مدعي بودند اصل پرونده زير 
سؤال اس��ت و عده اي براي رأي جمع کردن آن را بزرگنمايي کردند و 
البته ما که خوب مي دانيم اينها همان هايي هس��تند که يا از آن طرف 
پشت بام سياست زدگي افتاده اند يا اينقدر به دلال ها، باج گيرها ،  لابي ها 
و  ليدرها نزديک هستند که به صورت خودکار متهم شدن اين عده به 

فساد و اثبات آن به صورت خودکار اينها را هم زير سؤال مي برد.
س��جادي ديروز از المپيک گفت، از آينده اي روشن که اگر قصوري در 
خصوص آن صورت گيرد و کس��ي در ريو کم کاري کن��د با او برخورد 
خواهد شد، اما به روي بديهي ترين مشکل و بزرگ ترين پرونده فساد 
حال حاضر ورزش کشور چشم بس��ت و خيلي راحت نشان داد وزارت 

ورزش هيچ اعتنايي به فساد در فوتبال ندارد.

بازتاب هجوم كاربران ايراني به صفحه شخصي 
مصدوم كننده ستاره پرتغال
بههواخواهيرونالدو!

هجوم كاربران ايراني به صفحه اجتماعي پايت ملي پوش تيم ملي 
فرانسه كه رونالدو ستاره پرتغال را در فينال يورو مصدوم كرد از 
چشم رسانه هاي دنيا دور نمانده و بازتاب گسترده اي داشته است. 
تازگي ندارد و اولين بار نيس��ت، مي ت��وان در همين يک س��ال اخير 
ليس��ت بلندبالايي از ورزش��کاران مطرح جهان تهيه ک��رد که صفحه 
شخصي شان در ش��بکه هاي اجتماعي مورد هجوم کاربران ايراني قرار 
گرفته، هجومي يا در حمايت يا فحاشي، از مسي گرفته تا ليما، مجري 
قرعه کشي جام جهاني و داور صرب بازي ايران و آرژانتين در جام جهاني 
و برخي ديگر همه از چهره هاي مش��هور ورزش جهان در اين مدت از 
فحش ها يا تعريف و تمجيدهاي ايراني ها در امان نمانده اند. ديميتري 
پايت، بازيکن تيم ملي فرانس��ه که در جريان فينال يورو2016، باعث 
مصدوميت رونالدو ش��د، جديدترين قرباني کاربران ايراني است. نيمه 
اول مس��ابقه پرتغال و فرانس��ه در فينال يورو 2016، ديميتري پايت، 
بازيکن ميزبان با حرکتي خش��ن، کريس��تيانو رونالدو س��تاره پرتغال 
 را مصدوم کرد ک��ه در نهايت رونالدو مجبور ش��د از زمين بيرون برود. 
بلافاصله پس از اين اتفاق، تعداد بسيار زيادي از کاربران ايراني اينستاگرام 
به صفحه شخصي اين بازيکن فرانسوي هجوم بردند و با الفاظي رکيک که 

به زبان فارسي نوشته بودند، از خجالت اين بازيکن درآمدند. 
جالب اينجاست که صفحه پايت 79 مطلب دارد که برخي از اين کاربران 
ايراني فقط به پست آخر او اکتفا نکرده اند و پاي تمام مطالب سابق او هم 
به فحاشي پرداختند. تعداد کامنت هاي آخرين مطلب پايت در لحظه 
تنظيم اين خبر به مرز 300 هزار رسيده و در چند پست اخير او هم تا 
5 هزار کامنت فارسي منتشر شده است. اين در حالي است که تا قبل از 
خطاي پايت روي رونالدو تعداد کامنت هاي هر پست اين بازيکن حداکثر 
به 200 کامنت مي رسيد. احتمالاً ديديه دشان به اين دليل دقيقه 58 
بازي پايه را بيرون کشيد و کومان را به ميدان فرستاد تا مرد بخت برگشته 
فرانسوي فرصت بيشتري براي پاک کردن فحش هاي رکيک کاربران 
ايراني داشته باشد. نکته عجيب ديگر اينکه دامنه اين الفاظ رکيک به 
گزارش��گر فينال يورو در تلويزيون ايران هم رسيد. پس از اينکه عادل 
فردوسي پور در حين گزارش اين بازي به هجوم کاربران ايراني به صفحه 
اينس��تاگرام بازيکن فرانسه اش��اره کرد، فحاشي ها به س��مت او رفت. 
فردوس��ي پور گفته بود: »بعد از اون که رونالدو توسط پايه مصدوم شد، 

مردم به پيج پايه رفته و از خجالت اون دراومدن. اين چه کاريه آخه؟!«
اين حرکت زشت کاربران ايراني در رس��انه هاي خارجي بازتاب داشت. 
هفته نامه فرانسوي لکسپرس در گزارش��ي با عنوان »ايراني ها به پايه به 
دليل مصدوميت رونالدو توهين کردند«، نوشت: »بازيکن تيم ملي فرانسه 
توسط ديگران و به زبان هاي انگليسي، پرتغالي و اسپانيايي هم مورد انتقاد 
قرار گرفت، اما توهين کاربران ايراني و فحاشي آنان قابل توجه بود. برخي 
از کاربران ايراني نيز در پست هايي به اقدام هموطنان خود واکنش نشان 
داده اند و عذرخواهي کردند. شبکه خبري BFM نيز در گزارشي با عنوان 
»حمله کاربران ايراني به ديميتري پايت«، نوش��ت: »تنها توضيح سيل 
توهين کاربران فارس��ي زبان به بازيکن فرانس��وي، علاقه شديد آنها به 
رونالدو بازيکن پرتغال است. اين توهين ها برخي از کاربران ايراني را نيز 
متعجب کرد و آنان را بر آن داشت تا پيام هايي براي عذرخواهي در صفحه 
پايه در شبکه هاي مجازي بنويسند.« فردي نوشته است: »پايه عزيز، تو 
روزي بهترين بازيکن جهان مي شوي. من از طرف همه ايراني ها معذرت 
مي خواهم.« فرد ديگري نوشته است: »متأسفم که اين افراد بي فرهنگ 
پيام هاي توهين آميز در پست کاربري شما نوشتند. ما را ببخشيد.«البته 
جدا از هجوم کاربران ايراني، فعاليت هواداران رونالدو پس از فينال يورو، 
رکوردهاي شگفت انگيزي را ثبت کرده است. پس از بازي، 1/26 ميليارد 
لايک، کامنت و پست درباره رونالدو در اينستاگرام و فيس بوک منتشر شد 
که در نوع خود بي نظير است. 215 .ميليون از اين 1/26ميليارد، در جريان 
بازي توسط کاربران آپلود شد. همچنين لحظه بالا بردن جام توسط او، به 

يکي از پرترافيک ترين لحظات تاريخ فيس بوک تبديل شد.

شفاف س�ازي در 
دنيا حيدري
   گزارش

ورزش اي�ران به 
خصوص فوتبال، 
به رؤيايي محال مي ماند كه هرگز نبايد و نمي توان 
توقع تحقق آن را داشت. حتي اگر هرازچندگاهي 
برخي مس�ئولان به لزوم ضرورت آن اش�اره و 
تأكيد كنند. شايد چون بر كسي پوشيده نيست 
كه اين تذكرات گاه و بيگاه نيز خيلي جدي نيست 
و در همان حد يك حرف باقي مي ماند و تنها براي 
آرام ك�ردن ج�و اس�ت ك�ه مطرح مي ش�ود. 
دو س��ال قبل، طي اتفاقاتي، رقم ق��رارداد برخي 
باشگاه ها روي سايت هاي خبري رفت. قراردادهايي 
که صداي اعت��راض جامعه را به دنبال داش��ت اما 
بسياري از آنها دستکاري شده بود و تنها برخي واقعي 
بود که در مذاکرات بين باشگاه و مربيان و بازيکنان 
قطعي شده بود. اما بعد از دو سال،  بار ديگر حرف از 
شفاف سازي به ميان آمده و مسئولان خواهان انتشار 

قراردادها و شفاف سازي در اين راستا هستند. 

  توصيه به شفاف سازي
همان ابتداي فصل نقل و انتقالات بود که بعد از 
مطرح شدن عقد چند قرارداد ميلياردي و نجومي، 
صداي وزير ورزش در آمد و تذکري زباني داد و اين 
رويه را غلط خواند و خواستار توقف آن شد. بعد 
از اين تذکر، يکي دو باري هم البته صحبت هايي 
از زبان مسئولان شنيده ش��د که بوي گله از رقم 
قراردادها و ل��زوم شفاف س��ازي در اين زمينه را 
مي داد اما باز هم تمام اين گله ها و اعتراض ها چند 
جمله اي بود در مصاحبه با رسانه ها و نه بيشتر. اما 
جديد ترين عکس العمل به شفاف سازي در ورزش، 
به خصوص ق��رارداد فوتباليس��ت ها را مي توان 
در صحبت هاي مع��اون وزي��ر ورزش و جوانان 
ديد. س��جادي در پي اعلام برخي اع��داد و ارقام 
و پرداختي هاي وزارت ورزش به فدراس��يون ها، 
پرسپوليس و استقلال را ترغيب به شفاف سازي 
کرده و مي گويد: »سرخابي ها قراردادشان را روي 
سايت بگذارند و رس��انه اي کنند. الان من عدد و 

ارقام دادم، مگر مشکلي ايجاد مي شود.«
  شفاف سازي به حرف نيست

هرچند صحبت ها و تذکر وزير در خصوص توقف 
عقد قراردادهاي ميلي��اردي و توصيه معاون او در 
خصوص شفاف س��ازي رقم ق��رارداد بازيکنان و 
مربيان يک اتفاق خوشايند در فوتبال است اما نه 
تا زماني که اين تذکرها، گلايه ها و توصيه در حد 
حرف اس��ت و بس و فقط مي ت��وان در مصاحبه 
با رس��انه ها توصيه ها و گلايه هايي در اين زمينه 
ديد و ش��نيد. لزوم شفاف س��ازي در رقم قرارداد 
بازيکنان و مربيان تيم هاي فوتبال در حالي تاکنون 
چندين بار از سوي وزير ورزش، معاونان او و ديگر 
مس��ئولان ورزش و فوتبال مطرح شده که هرگز 
اين مسئله مهم به شکل دستوري کتبي، به هيچ 
يک از باشگاه هاي ورزشي يا س��ازمان ليگ ابلاغ 
نش��ده اس��ت. آن هم در حالي که از صحبت ها و 
مصاحبه هاي مسئولان اينگونه برمي آيد که آنها 
به شدت در پي شفاف س��ازي خصوصاً در زمينه 

رق��م قراردادهاي بازيکنان هس��تند اما وقتي که 
اين مسئله به صورت نمايشي نيز به معرض اجرا 
درنمي آيد، اينگونه به نظر مي رسد که گلايه هاي 
زباني نيز بيشتر براي انداختن توپ به زمين ديگران 
و آرام کردن جو اس��ت. چراکه اگر شفاف س��ازي 
انجام شود، بايد در همه زمينه ها باشد و شايد در 
آن صورت وزارت ورزش نيز مجبور شود به صورت 
شفاف در خصوص پرداختي هايش به سرخابي هاي 
پايتخت توضيحاتي ارائه دهد. هرچند که وزارت 
مدعي است هيچ گونه پرداختي اي به پرسپوليس و 
استقلال نداشته اما در اين زمينه شايعه هاي زيادي 
وجود دارد که شايد اگر شفاف سازي در فوتبال به 
صورت جدي دنبال و اجرا شود، مسائل زيادي در 

اين زمينه نيز روشن شود. 
  مقابله با مديران متخلف

يکي از اقدام هاي مؤثر در زمينه شفاف سازي، مقابله 
با مديران متخلف است. مديراني که وقتي با مقوله 
شفاف سازي مواجه مي شوند و چاره اي جز انتشار 
رقم ق��رارداد بازيکنان خود دارن��د، به روش هاي 
ديگر رو مي آورند و کم و کاستي صحبت هايي که 
در زمينه مالي با بازيکنان و مربيان داشته اند را با 
پول هاي زيرميزي و حواله هاي غيرمتعارف جبران 
مي کنند. مسئله اي که چند سال قبل شدت گرفت. 
حواله هاي خودرو، زمين، حتي ميلگرد و تيرآهن از 
جمله راه فرار مديران ورزشي براي فرار از نوشتن 
رقم واقعي در قراردادها بود که اوضاع را آشفته تر 
از قبل کرد. در حالي که انتظار مي رود در اينگونه 
موارد، نهادهاي نظارتي، دقت و توجه بيش��تري 
داشته باش��ند و اجازه ندهند مديران متخلف، با 
استفاده از چنين راه فرارهايي بيشتر از اين به جيب 
ملت دست درازي کنند. چراکه اين ارقام کلان از 
بيت المال هزينه مي شود و نبايد اجازه داده شود 
بي هيچ نظارتي، هر مديري هر اندازه که مي خواهد 
از حق مردم برداش��ت کرده و خ��رج بازيکنان و 

مربياني کند که کمترين بازدهي ندارند. 
البته به نظر مي رسد اراده اي راسخ براي شفاف سازي 
وجود ندارد که اگر غير از اين بود، معاون وزير وقتي از 
او در خصوص پرونده اي که مجلس در خصوص فساد 
در فوتبال جمع آوري ک��رده بود، اينقدر بي تفاوت 
صحبت نمي کرد: »کميسيون اصل 90 اين پرونده را 
به قوه قضائيه داده و ما ديگر نمي توانيم پيگيري کنيم. 
البته نمي دانم اين پرونده قطور است يا غيرقطور.« 
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نگاهدرآمدزاييبهشنا
مانعيبرايتوسعهاينرشتهپرمدال

حضور ش��نا در المپيک با وايل��د کارت يا 
سهميه اهدايي فدراسيون جهاني شنا اگرچه 
از عدم حضور بهتر است اما حضور شناگران 
کشورمان در المپيک وقتي مي تواند با افتخار 
همراه شود که بتوانيم در رقابت هاي کسب 
سهميه، مجوز حضور در اين رقابت ها را به 
دست بياوريم. متأس��فانه عليرضايي تنها 
شناگر کشورمان است که توانست در سال 
2008 سهميه بگيرد و در دوره هاي قبلي 
المپيک از آتلانتاي 96 تا ام��روز از وايلد کارت ب��راي حضور در المپيک 
استفاده کرده  است. عدم توفيق ش��نا براي کسب سهميه در المپيک به 
بي توجهي متوليان ورزش به سرمايه گذاري در رشته هاي پايه برمي گردد 
و کمتر اسپانسر يا حامي مالي پيدا مي شود که در شنا سرمايه گذاري کند. 
استخرها که زيرساخت هاي اصلي رشته شنا هستند هم تبديل به محلي 
براي کسب درآمد هيئت ها و وزارت ورزش تبديل شده است و با توجه به 
اينکه استخرها به بخش خصوصي اجاره داده مي شود و زمان کمي براي 
تمرين در اختيار شناگران قرار مي گيرد و با توجه به اينکه استخر يکي از 
پردرآمد ترين مکان هاي ورزشي است، از اين محل براي درآمدزايي استفاده 
مي شود. اين در حالي است که در کشورمان مانند همه رشته هاي ورزشي 
استعدادهاي زيادي در رشته شنا وجود دارد که نيازمند توجه و فراهم کردن 
استخر براي تمرين و آموزش هستند. متأسفانه اما با توجه به نگاه درآمدزايي 
که در نگاه به استخرها وجود دارد، پرورش استعدادها در اين رشته پايه به 
فراموشي سپرده شده است. به همين خاطر بايد از کساني که استخرها را 
اجاره مي کنند، خواسته شود باشگاه داري کنند و ساعت مشخصي را براي 
استفاده شناگران از تيم در نظر بگيرند و در صورت عدم تيمداري، قراردادي 
تمديد نشود. بي توجهي به اين مسئله سبب شده است تا شناگران حرفه اي 
که هفته اي شش يا 9 جلسه تمرين مي کنند، در سال هاي اخير کمتر شده 
باشد. اين در شرايطي است که شنا يکي از رشته هاي پرمدال در المپيک 
است و در 17 رشته شنا هر کدام سه مدال توزيع مي شود. ورزش ايران اما 
اين مدال ها بي بهره است. البته به بهانه برگزاري مسابقات يا برپايي اردو، 
ش��نا در کانون توجهات قرار مي گيرد اما از اين توجه تداوم ندارد و بعد از 
پايان مسابقه يا اردو، توسعه شنا هم فراموش مي شود. در صورتي که تداوم 
توجه و سرمايه گذاري در شنا باعث مي شود در يک دوره زماني ميان مدت 
و بلندمدت شناي کشورمان بتواند در مسابقات بين المللي و المپيک افتخار 

کسب کند. اين برنامه ريزي نيازمند بودجه و امکانات است.
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  چـهـره ها

88498432سرويس ورزشي

ايافسي:شمسايي،داييفوتسالاست
کنفدراس��يون فوتبال آس��يا با بررسي 
عملکرد تيم تأسيس��ات دريايي ايران، 
شمس��ايي را علي دايي رش��ته فوتسال 
ناميد. پاي��گاه اينترنتي کنفدراس��يون 
فوتبال آسيا با تمجيد از وحيد شمسايي 
نوشت: »دس��تيابي به افتخارات وحيد 
شمس��ايي غيرممکن به نظر مي رسد، چراکه فهرست افتخارات 
وي دست نيافتني است. شمسايي موفق به کسب هشت عنوان 
قهرماني با تيم ملي فوتسال ايران شده و پنج بار نيز عنوان بهترين 
فوتساليس��ت قاره کهن را به خود اختصاص داده است. علاوه بر 
اين، وحيد شمسايي رکورد 390 گل ملي را در اختيار دارد و به 
عنوان آقاي گل فوتسال جهان شناخته ش��ده است. شمسايي 

40ساله به عنوان علي دايي رشته فوتسال شناخته مي شود.«

فريدون حسن

جوانترينعضوکاروانايرانبرايشنا
هر چند ش��ناگران ايراني نتوانستند در 
مسابقات سهميه المپيک کسب کنند اما به 
دنبال اختصاص يک وايلدکارت و سهميه 
اهدايي براي حضور در المپيک به شناگران 
ايران، فدراسيون جهاني شنا از ملي پوش 
17 ساله کشورمان به صورت رسمي براي 
حضور در المپيک ريو دعوت کرد. آريا نسيمي شاد تنها نماينده  شناي 
ايران در المپيک 2016 گفت: »بعد از مسابقات مجارستان تمرينات 
خود را در مش��هد آغاز کرده ام. در اين چند هفته مانده به المپيک 
تمرينات سنگيني خواهم داشت تا بتوانم با آمادگي کامل به ميدان 
المپيک بروم. اميدوارم بتوانم رکورد ملي ايران را جابه جا کنم. مدال 
گرفتن در شنا کار بسيار دشواري است.« نسيمي شاد، جوان ترين 

ملي پوش کاروان ما در المپيک ريو به حساب مي آيد.

دعايخيرمادر
مادر، نعمت بزرگ خداوند به بش��ر اس��ت؛ نعمتي که عمري سپاس و 
شکرگزاري  هم نمي تواند جبرانش کند. مادر از همه چيز خود براي فرزند 
مي گذرد و دعاي خير او گره هايي را ب��از مي کند که دنيا مات مي ماند. 
اينجا سالن کشتي شهرستان بناب آذربايجان شرقي و رقابت هاي کشتي 
قهرماني نونهالان کشور است و اين دست ها، دست هاي به دعا بلند شده 
مادري است که قهرمان فرداي کشتي ايران را لحظه به لحظه در دامان 
پرمهرش بزرگ مي کند. امروز براي قهرماني اش در کشور دعا مي کند 
و بدون ترديد فردا براي سکوي المپيک و طلاي جهاني اش. دعاي خير 

مادران اين سرزمين همواره پشت و پناه مردان ايران بوده است.

کيانوش رستمي، دارنده مدال نقره المپيک تصويب آيين نامه استخدام 
قهرمانان را انگيزه اي مضاعف براي ورزش��کاران آن هم در آس��تانه 
المپيک خواند: »اکثر ورزش��کاراني که در حيط��ه قهرماني فعاليت 
مي کنند شغلي ندارند و همين موضوع آينده آنها را به خطر مي اندازد و 
باعث مي شود نتوانند تمرکز لازم را در تمرينات داشته باشند. تصويب 
آيين نامه استخدام قهرمانان در هيئت دولت آخرين خبر خوشي بود 

که مي توانست قبل از المپيک داده شود. دغدغه شغلي مهم ترين نياز 
ورزشکاران است. با ياري مسئولان اين مشکل مرتفع شد و اميدواريم 
در آينده، فکري به حال مسکن قهرماناني که در پايتخت و ساليان سال 
در کنار تيم ملي فعاليت مي کنند، شود. آخرين خواسته من از وزير 
ورزش و جوانان پاداش متناس��ب با مدال نقره المپيک پس از تغيير 

جايگاه سومي ام به دومي در المپيک لندن است.«

استخدامقهرمانانخبرخوشحالکنندهايبرايالمپيکيهابود

تغييررئيستنهاراهنجاتبوکس
منوچهر مقص��ودي، نايب رئيس س��ابق فدراس��يون بوکس ابراز 
اميدواري کرد تغييري در رياس��ت اين فدراسيون صورت بگيرد: 
»هميشه گفته ام بوکس ايران مديون احمد ناطق نوري است، اما ديگر 
بس است و حالا بايد او اين فدراسيون را به دست جوانان بسپارد. ما 
جوانان تحصيل کرده خوبي داريم که آنه��ا مي توانند هدايت اين 
مجموعه را برعهده بگيرند. بايد در اين فدراسيون تصميم  گيرنده يک 

نفر باشد، اما متأسفانه شاهد هستيم که اين طور نيست.«

نميخواهيمزنگتفريحريوباشيم
محمدجواد معنوي نژاد، ملي پوش واليبال کشورمان معتقد است 
واليبال ايران در ريو زنگ تفريح نخواهد بود: »براي هر بازيکني افتخار 
است که در ترکيب تيم ملي ايران در بازي هاي المپيک قرار بگيرد. 
هدف همه ما اين است که بتوانيم باعث موفقيت تيم شويم. تمام 
تيم ها با آمادگي و قدرت زياد به المپيک مي آيند و همه تلاش خود 
را انجام مي دهند که بهترين عملکرد خود را در اين بازي ها داشته 

باشند. ما اصلاً نمي خواهيم زنگ تفريح تيم هاي ديگر باشيم.«

رضاييدرفدراسيونکشتيماندنيشد؟
سجادي، معاون ورزش توسعه حرفه اي و قهرماني وزارت ورزش از 
بازگشت عليرضا رضايي به فدراسيون کشتي خبر داد. گفته مي شود 
مدير تيم هاي ملي کشتي و سخنگوي فدراسيون کشتي که چند روز 
قبل از سمتش کناره گيري کرده بود از تصميمش منصرف شده است. 
اختلافات داخلي سبب شد تا يار اصلي رسول خادم قيد ادامه کار را در 
اين فدراسيون بزند و در آستانه المپيک به فکر رفتن بيفتد. در حالي 

که ديروز خبر بازگشت رضايي از سوي معاون وزير مطرح شد.

خشايار حضرتي

کارشناس شنا

تشييعغريبانهخدريدربندرعباس
مراسم تشييع پيکر ايرج خدري، بازيکن پيشين تيم ملي بسکتبال ايران 
صبح ديروز در بندرعباس برگزار شد. در اين مراسم هيچ يک از مسئولان 
فدراسيون بسکتبال حضور نداشتند. عدم حمايت مسئولان از خدري باعث 

شد تا وي براي گذراندن امور زندگي به کار دستفروشي بپردازد. 
-------------------------------------------------------------

فرزينبخشيدهشد
مجيد فرزين، قهرمان وزنه برداري پارالمپيک لندن از سوي کميته انضباطي 
فدراسيون جانبازان و معلولان بخشيده ش��د. بر اين اساس اين ورزشکار 
مي تواند به اردوهاي تيم ملي بازگردد و در پارالمپيک 2016 شرکت کند. 
-------------------------------------------------------------

پرسپوليسدرجامشهداشرکتنميکند
تيم پرس��پوليس به دليل آنچه برنامه ريزي نامناسب جام شهدا خوانده 
است،  از حضور در اين رقابت ها انصراف داد. قرار بود در جام شهدا تيم هاي 
پرسپوليس، تراکتورسازي، ماشين سازي و پديده مشهد شرکت کنند. گفته 
مي شود علاوه بر پرسپوليس ، احتمال کناره گيري ماشين سازي تبريز هم 

وجود دارد، هر چند تبريزي ها در اين باره اظهارنظر رسمي نداشته اند.
-------------------------------------------------------------

تکواندويايرانقدرتاول
حسين رفعتي، دبيرکل فدراسيون جهاني تکواندو ديروز در تهران به کميته 
ملي المپيک رفت و با کيومرث هاشمي ديدار کرد، ديداري که حول مسأله 
مختلف از جمله المپيک و وضعيت تکواندوي کشورمان  صورت گرفت. 
رفعتي هم در اين ديدار  ابراز اميدواري ک��رد تکواندوکاران ايراني در ريو 
بدرخش��ند: »به عنوان يک ايراني از پيروزي هاي نمايندگان کشورم در 
رقابت هاي برون مرزي خوشحال مي شوم و اميدوارم تکواندوکارانمان در 
رقابت هاي ريو خوش بدرخشند چراکه تمامي کشورها تکواندو ايران را به 

عنوان قدرت جهاني مي شناسند.«
-------------------------------------------------------------

اميدواريشمشيربازانايرانيبهموفقيتدرريو
فضل الله باقرزاده، رئيس فدراسيون شمشيربازي تأکيد کرد نمايندگان 
اين رش��ته در المپيک 2016 ريو زنگ تفريح حريفان نيستند: »جدول 
مسابقات المپيک سخت است اما آنچه من از بچه ها انتظار دارم اين است 
که در اين آوردگاه بدرخشند اما انتظار مدال ندارم. اميدوارم بچه ها نمايش 
خوبي را انجام دهند و مردم راضي باشند. عابديني و پاکدامن از خودشان 
انتظار زيادي دارند چون اولين بار است که مي توانند بدرخشند و ممکن 

است اين فرصت ديگر براي آنها تکرار نشود.«

نقدي بر توصيه هاي زباني معاون وزير ورزش در مورد قراردادهاي فوتبال

شفاف سازي از حرف تا عمل

بامقصرانناکاميدرالمپيکبرخوردميشود
معاون توس��عه ورزش قهرماني و حرفه اي وزارت ورزش و جوانان هش��دار داد مديران 
فدراسيون هايي که در المپيک ريو عملکرد خوبي نداشته باشند بازخواست خواهند 
شد. نصرالله سجادي ديروز در نشست خبري خود که پرداختي وزارت به فدراسيون ها 
را در آستانه المپيک مطلوب توصيف کرد در اين باره اظهار داشت: »نتايج المپيک 
ارزيابي مي شود و اگر واقعاً يک فرد مقصر باشد، برخورد لازم صورت خواهد گرفت اما 
بايد به اين نکته توجه کرد که حضور در المپيک حاصل کار يک مدت  زمان 
بلند است و آن چيزي که توقع است، مطرح شود. در اين باره اگر مشکل 
خاصي باشد رسيدگي مي شود. فدراسيون هايي که در المپيک عملکرد 
موفق و همچنين ناموفقي داشته باشند بعد از المپيک ريو مورد ارزيابي 
قرار خواهند گرفت. البته ما در خصوص تعداد کم سهميه هاي کسب 
شده به فدراسيون ها تذکر لازم را مي دهيم اما بايد به اين نکته اشاره 
کنم که پرداخت بودجه به معناي صرف کسب سهميه نيست. در 
واقع 14 محور مشخص شده که بايد اين پول در آنها هزينه شود. هر 
فدراسيوني حداکثر 5 درصد مي تواند در بخشي که نياز دارد، پول 
بيشتري خرج کند. به هر حال سهميه نياوردن يک امر ديگر است 

و قطعاً ما اين موضوع را پيگيري مي کنيم.«

در3رشتهشانسقطعيمدالهستيم
سرپرست کاروان المپيک اميدوار است شانس هاي اصلي کس��ب مدال در ريو خوش 

بدرخشند. زمان زيادي تا آغاز سي و يکمين دوره المپيک باقي نمانده است. اصغر رحيمي 
کسب 63 سهميه المپيک ريو را افتخاري براي ورزش ايران عنوان کرد: »تا به امروز 63 
سهميه ورزشکاران ايران براي شرکت در المپيک ريو قطعي شده و اين رکورد دست 
نيافتني به حساب مي آيد. براي پيش بيني س��هميه روي ظرفيت ورزشکارانمان در 

رشته هاي مختلف تمرکز کرديم و اينگونه به عددي رسيديم که خيلي نزديک به 
سهميه هاي کسب شده تا به امروز بود، اما براي پيش بيني مدال آوري علاوه 

بر در نظر گرفتن ظرفيت و شرايط ورزشکاران خودمان بايد به ظرفيت 
ورزشکاران ديگر کشورها هم توجه کافي و لازم را داشته باشيم. يک 
بخش از پيش بيني مدال آوري به ظرفيت دنيا بستگي دارد. در اين 
ميان برخي اتفاقات ناخواسته مثل آسيب ديدگي ها هم تأثيرگذار 
است. در رابطه با مدال آوري نمي توان محاسبه دقيق داشت اما در 
ميان رشته هاي مختلف ورزشکاران سه رشته وزنه برداري، کشتي 
آزاد فرنگي و تکواندو شانس قطعي مدال هستند ضمن اينکه 
تيراندازي، دووميداني و شمشيربازي نيز رشته هايي هستند که 

اميد به کسب مدال توسط ورزشکاران آنها را داريم.«

شيوا نوروزي
   المپيك


